
Opatów 15.02.2023r. 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni oraz Szanowni Państwo obecni na dzisiejszej 

sesji Rady Gminy. 

Na podstawie § 32 ust. 1 w związku  § 31 Statutu Gminy Łęka Opatowska składam 

sprawozdanie Wójta Gminy  za okres  11.01. – 15.02. 2023r. 

 Uprzejmie informuję, że przyjęte przez Państwa uchwały na sesji w dniu 11.01.2022r. tj. 

1. Uchwała Nr LVII/334/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 11 stycznia 2023 r. w 

sprawie uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023r., 

2. Uchwała Nr LVII/335/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łęka Opatowska na lata 2023-2039, 

3. Uchwała Nr LVII/336/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 11 stycznia 2023 r. w 

sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok, 

4. Uchwała Nr LVII/337/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 11 stycznia 2023 r. w 

sprawie przyjęcia na 2023 rok planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalenia kwoty dofinansowania opłat za doskonalenie oraz ustalenia specjalności 

i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, 

5. Uchwała Nr LVII/338/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 11 stycznia 2023 r. w 

sprawie zmiany uchwały dotyczącej podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte programem "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2019-2023, 

 

zostały w ustawowym terminie przesłane do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Poznaniu, Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu Oddział w Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem. 

W  okresie  międzysesyjnym,  (chronologicznie) uczestniczyłem w  następujących 

spotkaniach, wydarzeniach o których Państwa Radnych oraz wszystkich  tu obecnych  pragnę 

poinformować : 

- 12.01. W Urzędzie Marszałkowskim złożyłem uzupełnienie wniosku dotyczące możliwości 

pozyskania dotacji na budowę kanalizacji sanitarnej w kierunku Siemianic i w samych 

Siemianicach 

- 13.01. W urzędzie , a następnie w Siemianicach odbyło się spotkanie w szerszym gremium z 

projektantką odnośnie planów remontu i modernizacji sali i kolejności realizacji, następnie w 

urzędzie uczestniczyłem w spotkaniu z dyrektorkami placówek oświatowych, by następnie 

uczestniczyć w uzgodnieniach na końcowej realizacji drogi w Trzebieniu 

- 31.01. W urzędzie spotkałem się z dwoma  Przedsiębiorcami z terenu gminy, odnośnie ich 

planów inwestycyjnych, następnie spotkałem się z dyrektorką S P w Trzebieniu, by później 

uczestniczyć w podpisaniu aneksu odnośnie inspektora na realizowanym RDP    

- 01.02. We wczesnych godzinach spotkałem się z przedsiębiorcą odnośnie możliwości 

realizacji planów inwestycyjnych, następnie wraz z współpracownikami uczestniczyłem w 

spotkaniu z projektantem dróg, by następnie wziąć udział w podpisaniu umowy na realizację i 

wykonanie drogi w Zmyślonej Słupskiej 



- 02.02. W Poznaniu  w siedzibie WFOŚiGW wraz z Panią Skarbnik i Kier. Marcinem, 

uczestniczyłem w podpisaniu umowy na zakup samochodu elektrycznego dla COM-u, by 

następnie w Urzędzie  Marszałkowskim uczestniczyć w wyjaśnieniach odnośnie złożonego 

wniosku do PROW 

- 05.02. Na sali sportowej w Łęce Opatowskiej uczestniczyłem w otwarciu, kibicowaniu  i 

zakończeniu kolejnej edycji Turnieju tenisa stołowego o Puchar Starosty Powiatu 

Kępińskiego w trzech kategoriach. Ten turniej odbywa się dzięki zaangażowaniu radnego 

powiatowego, a zarazem sołtysa Łęki Opatowskiej, przy wsparciu od kilku edycji sędziego i 

zawodnika – przewodniczącego komisji gospodarczej obecnej tu Rady Gminy 

- 08.02. W Trzebieniu uczestniczyłem w spotkaniu odnośnie ostatnich uzgodnień i poprawek, 

a następnie w Szpitalu w Kępnie uczestniczyłem w otwarciu oddziału anastezjologii i 

intensywnej terapii, oddziału noworodkowego oraz położniczego, by w godzinach 

popołudniowych uczestniczyć w posiedzeniu Komisji Wspólnych Rady Gminy odnośnie 

projektów uchwał i istotnych spraw 

- 09.02. W godzinach porannych w urzędzie odbyło się spotkanie z wykonawcami  i 

projektantami planowanej rozbudowy oczyszczalni ścieków, następnie spotkałem się 

inspektorem na wymianę i modernizację  dachu w Łęce Opatowskiej – co od poniedziałku się 

rozpoczęło  

- 09.02. – 10.02. W Nowych Skalmierzycach uczestniczyłem w 2-dniowym szkoleniu 

zorganizowanym przez WOKiSS dla subregionu Kaliskiego  

- 13.02. W Trzebieniu najpierw uczestniczyłem w ostatecznym odbiorze wyremontowanej i 

zmodernizowanej sali OSP dla potrzeb mieszkańców i młodzieży szkolnej, następnie w S P w 

Trzebieniu nastąpiło oficjalne powierzenie obowiązków nowej pani dyrektor Monice 

Druszcz. W urzędzie spotkałem się w szerszym gremium współpracowników i projektanta 

odnośnie planów rozbudowy żłóbka w Łęce Opatowskiej, a następnie w Z S w Siemianicach 

w spotkaniu poświęconym realizacji dwóch inwestycji fotowoltaiki i projektu ekologicznego 

- 14.02. W Siemianicach spotkałem się z mieszkańcem odnośnie problemów związanych z 

budową kanalizacji sanitarnej, następnie w urzędzie spotkałem się z projektantem i 

inspektorem kwestii planowanych inwestycji do realizacji fotowoltaiki i kanalizacji, by 

następnie wraz ze współpracownikami spotkać się i przedyskutować zmiany dotyczące 

„Rządcówki” w Łęce Opatowskiej i sali gimnastycznej w Siemianicach 

- 15.02. W godzinach porannych uczestniczyłem w urzędzie w spotkaniu z Dyr. GOSiT w 

Wieruszowie oraz Prezesem Grenn Serwis odnośnie dalszej współpracy i wspólnych 

przedsięwzięć, a przed sesją spotkałem się z Przewodniczącym Rady Gminy, Panią Mecenas i 

Panią Z – cą Wójta odnośnie odpowiedzi i działań związanych z pismem, które wpłynęło do 

Gminy 

Szanowni zebrani sprawy, które na przestrzeni minionego czasu powinny być państwu 

przybliżone to:  

Za nami kolejny niełatwy czas, prawie rok wojny w Ukrainie, trzęsienie ziemi w Turcji i 

Syrii, coraz większy niepokój i obawa. Pewna doza niepewności, ale i bojaźń o 

przyszłość. Jednak wierzę, że i temu wspólnie damy radę. 



Dziś Wysoka Rado nie wiem i nie posiadam odpowiedniej wiedzy by móc powiedzieć, z 

czym przyjdzie nam się jeszcze mierzyć przyszłościowo, w odniesieniu do wszystkich 

płaszczyzn funkcjonowania, utrzymania, inwestowania i działania, w kontekście tego 

roku 2023 roku, którego 1,5 m-ca już za nami, ale żyję nadzieją na lepsze jutro i to co 

nas czeka. 

- Pragnę poinformować, iż jako Gmina realizujemy preferencyjny zakup paliwa dla 

gospodarstw domowych. Zgodnie z umową  z lokalnym przedsiębiorcą trwa realizacja 

dostaw i dystrybucji tegoż paliwa. Na tą chwilę, bez zbędnych problemów ze strony 

mieszkańców, jeśli chodzi o jakość paliwa i wszelkie kwestie 

-  ogólna tzw.  gospodarka śmieciowa, to jeden z tematów  przewijających się cały czas, tym 

bardziej biorąc pod uwagę naszą stawkę i jej zmianę  za wywóz śmieci i ich stawkę, związaną 

z podwyżkom na tzw. „bramce” od 1 stycznia 2023 roku za zagospodarowanie śmieci.  Ja 

nadal proszę mieszkańców o racjonalne i rzeczywiste podejście do  tematu prawidłowej 

segregacji , gdyż Gmina jest zobligowana ponosić dodatkowe  koszty za nieprawidłową 

segregację. Przykłady podawał Prezes ZZO Olszowa.                                                                                                                                                                                                                      

Jesteśmy jedną z nielicznych  gmin, która ma ulgi i udogodnienia w gospodarce śmieciowej, 

tak dla dużych rodzin, jak i dla przedsiębiorców.  

- Rozpoczęła się już  realizacja funduszu sołeckiego na 2023 rok  wyodrębnionego w 

budżecie Gminy na określone zadania w 12 sołectwach.  Chcę wierzyć, że  ten fundusz będzie  

realizował  pozytywną ludzką interakcję i współpracę, a nie odwrotnie, a reszta będzie tylko 

dobrym dodatkiem, do podejmowania różnych działań. Przypomnę, iż na ten rok kwota 

wyodrębniona w budżecie to 567.344,39 zł  i wierzę, że będzie bardziej dopracowana przez, 

zwłaszcza niektórych sołtysów. 

-  Trwa  rok szkolny 2022/2023 w  szkołach, przedszkolach, jak i żłobkach zrobiono wiele , 

by dzieci i uczniowie uczyli się w najlepszych możliwych  warunkach,  trzeba na bieżąco 

monitować i reagować na pojawiające się sytuacje, czy problemy, by móc  funkcjonować i  

pracować  według normalnego przebiegu. Dodatkowo szukamy wspólnie różnych projektów i 

środków zewnętrznych dla jeszcze lepszych możliwości i efektów edukacyjnych, jak i 

rozwojowych młodych pokoleń naszej gminy. A na pewno w kontekście  placówek i procesu 

edukacyjnego wielu nam zazdrości. Sprawą bardzo istotną , która wynikła jest  

funkcjonowania świetlic w szkołach i potrzeba zwiększenia środków w budżecie, wychodząc 

naprzeciw potrzebom pracujących rodziców, jednak na tyle, na ile to możliwe. 

- Na terenie Gminy trwają zajęcia języka polskiego dla uchodźców z Ukrainy, w ramach 

wspólnego projektu PCPR-u i niektórych Gmin Powiatu Kępińskiego,  w tym naszej Gminy, 

z której jest najwięcej chętnych. Nauka jest dla tych którzy tu  są, mieszkają i pracują na 

naszym terenie i planują tu dalszą swą przyszłość.  

-  Sprawy istotne i ważne dla każdego i każdego dnia na terenie naszej gminy, które 

powinny być przypominane w mojej ocenie to :   

Podjęcie wszelkich możliwych starań w kontekście przyszłego zaopatrzenia w wodę 

pitną oraz potrzebną do gospodarstw, jak również zbieranie wody deszczowej i tu 



wnioskuję do Rady Gminy, aby również ten temat został w najbliższym czasie szeroko 

omówiony i docenione inwestycje, jak i plany mieszkańców Gminy w kontekście ochrony 

i dbałości o naszą wspólną przyszłość i życie. A z drugiej strony weryfikacja 

mieszkańców, którzy deszczówkę odprowadzają na drogi i je niszczą, a później ci sami 

narzekają na dziury… a przecież coraz bardziej musimy doceniać wartość wody, tylko 

wszyscy, a nie tylko nieliczni. 

WALKA ZE SMOGIEM I OCHRONA ŚRODOWISKA – by móc żyć i oddychać 

czystym powietrzem, to ważny problem, który trochę zszedł  na dalszy plan, myślę, że to 

dzięki dotacjom z budżetu Gminy na wymianę źródła paliw, czy programowi czyste 

powietrze lub też  innym działaniom 

- inną kwestią jest niszczenie dróg, jak i wszystkiego co jest w określonym pasie 

drogowym ( gminnym, powiatowym, czy krajowym, głównie mam na myśli niszczenie 

młodych drzew i zajmowanie pasa. 

- Realizacja drogi S 11 jest już po wydanej decyzji środowiskowej dla 46 km odcinka 

drogi expressowej, myślę że w najbliższym czasie  nastąpi ogłoszenie  przetargu w 

systemie zaprojektuj i wybuduj 

Inne sprawy :  

- PRZETARGI i zapytania : informacje z referatów ZPPG  i BGK  

- trwa realizacja odcinka drogi w Zmyślonej Sł. 

- rozpoczęła się realizacja wymiany i modernizacji dachu na Z S w Łęce Opatowskiej 

- jesteśmy przed przetargiem unijnym na realizację fotowoltaiki na 9 obiektach użyteczności 

publicznej 

- przetarg na inspektora głównego i branżystów przy rozbudowie oczyszczalni ścieków 

- 17 kwietnia rozpocznie się realizacja największej inwestycji, jaką jest rozbudowa 

oczyszczalni 

- 5 mln dotacji – 100 %  inwestycji kanalizacyjnej / od Szalonki do Siemianic / 

Wysoka Rado  oraz  wszyscy zebrani, cieszy mnie fakt  zatroskanych mieszkańców o 

przyszłość, bezpieczeństwo i prawidłowy rozwój naszej gminy, a dzięki operatywnym, 

przedsiębiorczym i gospodarnym mieszkańcom jesteśmy tak wysoko w kraju  w różnych 

rankingach gmin wiejskich w  odniesieniu do rozwoju społeczno - gospodarczego i 

zrównoważonego rozwoju. Zatroskanie  o zdrowie  tak swoje, jak i innych, w kontekście  

również następnych  pokoleń jest budujące, jednak martwi i smuci, a nawet ubolewam nad 

aspektem złych emocji i bezpodstawnych oszczerstw  skierowanych w stronę swoich 

sąsiadów, współmieszkańców i w ogóle drugiego człowieka. Ten  czas  międzysesyjny, w 

połowie lutego  2023 roku, chciałbym zakończyć słowami nieznanej autorki  :  „W Życiu … 



nie szukaj dobrej drogi… Szukaj Dobrych Ludzi, z którymi będziesz szedł” i dodam od 

siebie… realizował wspólne cele….  

                                     Dziękuję za wysłuchanie sprawozdania                                                                                                                                                                         

                                       Wójt  Gminy Łęka Opatowska 

                 /-/ Adam  Kopis 

 

 

 

 


